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§ 83 MOS.2018.1628

E-förslag om att anlägga en rekreationspark i Gårdstånga 

Ärendebeskrivning 
Ett E-förslag har lämnats in till Kommunstyrelsen som beslutat att expediera ärendet 
vidare till Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden. E-förslaget, med 112 underskrifter, 
är en önskan om att en rekreationspark ska anläggas längs Kävlingeåns östra sida, 
mellan Gårdstånga och väg E22. Förslaget innehåller en kartskiss med flera 
föreslagna åtgärder, till exempel kanotplats, utegym, simbassäng, fågeltorn, höjning 
av mark samt en utveckling av nya samt befintliga rekreationsstråk.

Förslagsställaren anser att förslaget skulle medföra att boende har någonstans att gå 
för att aktivera sig och träffa andra. Detta i sin tur ökar folkhälsan och trivseln i 
bygden.
Beslutsunderlag
 Tjänsteskrivelse 2019-05-24. E-förslag om att anlägga en rekreationspark i 

Gårdstånga
 Kommunstyrelsens beslut § 172, 2018. E-förslag om att anlägga en 

rekreationspark i Gårdstånga
 Borttagen på grund av personuppgifter.
 Borttagen på grund av personuppgifter.

Beredning
E-förslagets grundidé är intressant och ett bra rekreationsområde längs Kävlingeån 
kan göra Gårdstånga än mer attraktivt. Ett sådant område kan även fungera som ett 
hållbart lokalt utflyktsmål då det finns en väl utvecklad kollektivtrafik på väg E22 
med hållplats på Gårdstånga trafikplats samt anslutande gång- och cykelvägar från 
både Lund och Flyinge/Holmby. Förslaget väcker dock ett antal frågetecken som 
behöver beaktas. En fråga att ta ställning till är om områdets placering är den 
optimala i Gårdstånga. Ett stort problem med placeringen av rekreationsområdet är 
det höga bullret från trafiken på väg E22. Bullret gör att platsen inte är attraktiv att 
vistas på en längre tid.

En invändning mot utegymmet är att placeringen kan komma att upplevas som 
otrygg. Undersökningar har visat att det upplevs som tryggare att placera utegym 
intill bostadsområden där folk rör sig frekvent och att kvinnor då i högre utsträckning 
använder dem. Ett nytt utegym i Gårdstånga bör därför placeras närmare bostäderna, 
t.ex. i anslutning till idrottsplatsen och det befintliga gångstråket längs ån. Eventuellt 
kan det kompletteras med någon enstaka station längs en motionsslinga.

Det finns även ett översvämningsproblem i Gårdstånga vid kraftig nederbörd. Diket 
längs banvallen blir då fullt och kan svämma över området mot ån. Då detta dike blir 
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fullt kan inte vattnet i de anslutande dagvattenledningarna rinna undan ordentligt. Att 
fylla igen diket och dammen vid punkt H är därför olämpligt då den åtgärden 
eventuellt kan bidra till nya översvämningar på andra platser i byn. Detta måste 
utredas ordentligt innan en sådan åtgärd kan bli verklig. Höjdsättningen av hela 
området är också viktig så att avrinningen vid skyfall verkligen fungerar.

Stora delar av området ligger också inom Kävlingeåns svämplan/översvämningszon 
varför området blir översvämmat vid hög vattenföring i Kävlingeån. Troligen 
kommer man inte att få tillstånd till att fylla upp området för att minska frekvensen 
av översvämningar. Utfyllnad av översvämningsområden flyttar enbart problemet till 
en annan plats nedströms.
Att fylla igen den befintliga dammen vid punkt H är även olämpligt då den är 
biotopskyddad samt lek- och yngelplats för olika groddjur.
Området berörs av strandskydd och länsstyrelsen, Kävlingeåns vattenråd med flera 
instanser kan ha synpunkter på förslaget. Det är dock möjligt att en dispens från 
strandskyddet kan medges då förslaget ökar tillgängligheten till det strandskyddade 
området.

Belysning längs slingan är inte lämpligt då den stör djurlivet längs ån. En grusbelagd 
stig är inte heller lämplig då området översvämmas regelbundet.

Förslaget innehåller väldigt många olika delar vilket troligen innebär att kostnaden 
för hela förslaget blir hög. Bassängen blir dyr och driftkrävande och kommer troligen 
inte att användas av så många utövare att kostnaden kan motiveras. Det borde vara 
enklare och mer ekonomiskt försvarbart att utnyttja ån på något sätt för att träna 
Triathlonsimning. Medfinansiering för anläggningen från kommunens sida finns inte 
heller med i budgeten för de närmaste åren.

En fortsättning på det gräsbevuxna gångstråket med början vid kyrkan, vidare på 
banvallen och under väg E22 längs Kävlingeån hade varit en lämplig start på ett 
långsiktigt utvecklingsprojekt av området längs ån i Gårdstånga.

Sammanfattningsvis tycker förvaltningen att projektidén är intressant men att 
omfattningen av förslagen och den föreslagna placeringen väcker många frågetecken. 
Förvaltningen har i dagsläget inte heller möjlighet att leda eller finansiera projektet. 
En möjlig start för att ta fram ett mer genomarbetat underlag till förslaget kan vara att 
ansöka om Liederbidrag för att ta fram en förstudie som mer i detalj utreder 
alternativa placeringar, utformning och som tar i beaktande de frågetecken som 
kommunen ser i projektet. Ansökningar om bidrag för Liederprojekt kan göras av 
t.ex. föreningar och byalag. En medfinansiering utifrån hade även ökat projektets 
möjligheter att genomföras. Förslaget är så intressant att de olika delarna kan 
utvecklas över tid med en annan placering och det kan ligga som en grund för en 
fortsatt dialog om områdets utveckling.
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Beslut
- Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden beslutar att avslå e-förslaget i dess 
nuvarande form men ser positivt på en utveckling av området längs Kävlingeån.
Beslutet skickas till 
Förslagsställaren
Kommunstyrelsen
Staben
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